
Volby do oblastního výboru – oblast Praha ČJF - 2015 
Miloslav Vítek – kandidát na předsedu oblastního výboru 
Ing. Cyril Neumann – kandidát na místopředsedu oblastního výboru 
Ing. Eva Pařenicová – kandidát na člena oblastního výboru 
Stanislav Hrnčíř – kandidát na člena oblastního výboru 
Ing. Martin Hladík – kandidát na člena oblastního výboru 
 
Hlavním důvodem, který nás vedl k rozhodnutí kandidovat do vedení oblasti Praha ČJF, je společný 
pocit získaný z mnoha negativních zkušeností v uplynulém období, že federace jako sportovní svaz se 
příliš vzdálila účelu, pro který vznikla. Ústřední vizí je tedy pro nás vrátit ČJF do role svazu, který si 
jezdecké oddíly a kluby dobrovolně založily, aby ušetřily finance za činnosti, které stačí dělat jednou 
pro všechny, aby jezdectví u nás mělo společný řád pro sportovní činnost i vzdělávání, jednotnou 
vazbu na mezinárodní scénu a hlavně aby svaz využíval sílu členské základny k prosazování zájmů 
jezdectví v rámci sportovních disciplín v ČR. Je samozřejmostí, že když kluby svému svazu svěří 
nemalé finanční prostředky, mělo by s nimi být nakládáno co nejekonomičtěji a zcela transparentně. 
V uplynulém období vedoucí orgány ČJF až na pár výjimek připomínaly uzavřenou společnost, které 
pro řešení osobních zájmů a vzájemných potyček již nezbýval čas na práci pro jezdectví, jezdce 
a kluby. 

Jak si práci ČJF a výboru oblasti Praha představujeme my? 

1. Analýza činností oblasti, jejich efektivity a priorit 
Často máme pocit, že jezdci jsou tu pro ČJF a ne naopak. Je třeba zjistit, jaké činnosti jsou 
skutečně servisem pro kluby a jezdce a které je naopak zbytečně zatěžují. Na základě této 
analýzy chceme hledat cesty, jak tyto činnosti usnadnit a zefektivnit. Určitě půjde o systém 
vydávání a obnovování licencí, přihlašování na závody, nebo přetěžování sekretáře oblasti 
prací pro centrálu na úkor práce pro oblast. Co třeba online systém, kde by si vedení klubů 
samo spravovalo licence a ty se automaticky obnovovaly na základě přijetí příslušné platby? 

2. Podrobná analýza rozpočtu a financování 
Je třeba provést analýzu rozpočtu a jeho nastavení tak, aby zohledňoval jasně dané priority 
činnosti ČJF, byl čitelný a nikoli zkreslený nesmyslnými účetními operacemi, jak je tomu nyní. 
Součástí této analýzy musí být rozklíčování zdrojů financování a toho, jaké činnosti jsou 
přesně z těchto zdrojů financované. Jsou to především členské příspěvky ve výši 1,7 milionu, 
10 milionů za licence, 2,3 milionu od ČOV na sport dětí a mládeže, a dotace MŠMT – 2,8 
milionu na talentovanou mládež, 643 tisíc na reprezentaci, 777 tisíc na údržbu a provoz 
sportovních zařízení a 4,8 milionu na činnost svazu. Co například namísto přidělování 10 tisíc 
majitelům jezdeckých areálů poskytnout větší částku malému počtu klubů, které ale za to 
budou poskytovat svůj areál zdarma pro soustředění pořádané ČJF? 

Zcela zásadním úkolem je aktivní činnost a lobbování v oblasti financování sportu jak ze 
státních dotací, tak za pomoci sponzorů. ČJF v uplynulém období žádné takové aktivity 
nevyvíjela, naopak šla opačným směrem a pod záminkou zajištění dotací se vedení snažilo na 
pětinásobek zvýšit členské příspěvky. V této oblasti je nutné ve spolupráci se zástupci 
podobně podfinancovaných sportovních odvětví vyvíjet tlak na ČUS, ČOV, MŠMT i hlavní 



město Prahu, aby sport byl financován podle skutečné nákladnosti a ne podle socialistických 
koeficientů historické popularity, mezinárodních úspěchů a členské základny. Pro ilustraci, 
dle analýzy KPMG je jezdectví nejnákladnějším sportem spolu s motorismem, je nákladnější 
než tenis i hokej, ale z dotací MŠMT dostává 0,3%, ČOV 0,43% a od pražského magistrátu díky 
aktivitě Martina Hladíka a Ireny Hůlkové řádově dvojnásobek - 0,67%. Například volejbal však 
v přepočtu nákladů na jedno dítě dostává od Prahy desetkrát větší dotaci. A to je třeba 
změnit. Že v této oblasti máme co nabídnout, jsme již dokázali, Martin Hladík z grantu 
hlavního města Prahy v posledních dvou letech získal vždy milion Kč pro mladé jezdce 
a žádost na rok 2015 nyní posuzuje grantová komise. Pro srovnání, roční rozpočet oblasti 
Praha ČJF je 500 tisíc Kč. 

3. Transparentní hospodaření a rozhodování, otevřenost 
ČJF je spolek, který si založily kluby a všichni členové musí mít přístup k informacím o tom, jak 
zvolené orgány s jeho financemi hospodaří. Podrobný rozpočet včetně průběžného čerpání 
musí být volně přístupný na internetu, oblastní výbor musí komunikovat s kluby a členskou 
základnou a svá rozhodnutí vysvětlovat na webu oblasti, každá třetí schůze výboru musí být 
veřejná s možností diskuse a návrhů ze strany klubů. 

Nesmí docházet k tomu, že se investiční dotace vyhlásí týden před termínem podání 
a následně o nich rozhoduje tajně jeden člověk, že se bez výběrového řízení zadá vývoj 
informačního systému za dva miliony, že se bez předem jasných pravidel přidělují příspěvky 
za reprezentaci na MČR, že výbor pořádá soustředění jen pro některé disciplíny a ostatní 
nevědí, že by mohli také, kdyby se přihlásili, že od ČOV  rok každé čtvrtletí chodí 600 tisíc Kč 
na sport dětí a mládeže, hromadí se na účtu a stále neexistuje systém na jejich využití, atd. 

4. Spolupráce s ostatními oblastmi a výkonným výborem ČJF 
Jsme přesvědčeni, že v zájmu členské základny je, aby zástupci oblastí a ústřední vedení ČJF 
„táhli za jeden provaz“. Pro nás jako řadové členy ČJF bylo velmi znepokojující ve druhé 
polovině roku 2014 sledovat, jak namísto věcné diskuse o tématech jako zvýšení členských 
příspěvků nebo kategorizace jezdců, se výkonný výbor zabýval tím, že na schůzi některé 
z oblastí někdo řekl cosi o členovi výkonného výboru a ten má potřebu se k tomu do zápisu 
vyjádřit. Následně se ukázalo, že návrhy týkající se členských příspěvků i kategorizace jezdců 
byly předloženy bez dostatečného projednání a zohlednění připomínek a nebyly schváleny. Je 
nemyslitelné, aby takto amatérsky pracoval management organizace s 17 tisíci členy! 
Řešení osobních sporů v jednání vrcholných orgánů ČJF nesmí mít místo a samozřejmostí 
musí být otevřená a věcná komunikace vedení oblastí se svými subjekty, mezi jednotlivými 
oblastmi (zvláště pokud se prolínají jako Praha a Střední Čechy) i mezi oblastmi a ústředím. 

5. Podpora pořadatelů závodů na území Prahy – návrat jezdectví do města 
Subjekty registrované v oblasti Praha ČJF v roce 2014 uspořádaly celkem 18 závodů. Pro 
srovnání, ve Středočeské oblasti to bylo 128 závodů. Z toho byl jeden Mistrovství ČR 
v paravoltiži, dva Oblastní mistrovství a jeden Jezdecký festival v Lysé nad Labem – tedy 
závody s vyšší důležitostí, finanční podporou ČJF i státu a větším zájmem sponzorů. 
Z uvedených 18 závodů se 4 konaly mimo území Prahy. Za celý rok v Praze proběhlo jen 12 
oficiálních národních závodů pořádaných pražským subjektem v areálu na území Prahy 
a k pořadatelství se odhodlalo 6 subjektů z celkového počtu 148 registrovaných. 



To je velmi nelichotivá statistika a je samozřejmě daná nedostatečnou infrastrukturou 
sportovišť. Nicméně jsme přesvědčeni, že i s tím co máme, lze dělat více. Proto chceme 
hledat cesty včetně spolupráce s pražským magistrátem, jak pořadatelům závodů pomoci, 
aby se v Praze závodilo častěji. 

Druhou oblastí, kde bychom rádi podpořili pořadatele, je spolupráce s těmi, kteří vypíší 
skokové závody tak, aby bylo respektováno to dobré ze zamítnuté kategorizace jezdců, tedy 
že v dané soutěži spolu o ceny soupeří jezdci podobné výkonnosti, ne začátečníci 
s profesionály. 

Třetí oblastí podpory je poskytnutí zkušených rozhodčích a stewardů méně zkušeným 
pořadatelům včetně hobby závodů, aby byla zajištěna větší bezpečnost jezdců i koní 
především na opracovišti. 

Návratem jezdectví do města máme na mysli návrat hodnocení typu Pražská liga, jejímž cílem 
by bylo hodnocení jezdců oblasti Praha za výsledky v celé sezóně s průběžným žebříčkem 
jako protiváhu oblastnímu mistrovství, které rozhoduje aktuální forma. 

6. Podpora vzdělávání 
S pomocí grantů ze státní podpory sportu dětí a mládeže chceme vytvořit systém sérií 
víkendových soustředění pro jednotlivé disciplíny (regionální SCM) pod vedením zkušených 
cvičitelů a trenérů, podle finančních možností snad některé se zahraničním lektorem. V této 
oblasti chceme pracovat velmi efektivně, protože z minulého období víme, že lze uspořádat 
skokové soustředění se zahraničním lektorem za 200 tisíc, ale také takřka dobrovolnické 
voltižní za zlomek těchto nákladů. Je třeba zvažovat, zda účastníkům dá více jedno 
soustředění se zahraničním lektorem, nebo pět víkendů s českým špičkovým trenérem.  

7. Podpora hobby jezdců 
Rádi bychom se zabývali tím, jak podporovat hobby jezdce, kteří před několika lety rozšířili 
řady ČJF, v Praze tvoří polovinu členské základny, ale prakticky nic se pro ně nedělá. Je třeba 
si uvědomit, že přijetím hobby jezdců se zásadně navýšil počet členů ČJF a to je jedním 
z hlavních kritérií při rozdělování státních dotací. Hobby jezdci tedy přináší ČJF nemalé 
finanční prostředky, které jsou však určené na oblasti, které se jich přímo netýkají (SCM, 
reprezentace, provoz svazu). Zde se nabízejí především oblasti vzdělávání, podpora 
pořadatelů závodů, zařazení hobby závodů do systému ČJF včetně výsledkových listin a rozvoj 
sportovní infrastruktury. 

8. Hodnocení 
V posledních letech byli oblastí Praha účastníci MČR finančně odměňováni jen do určitého 
umístění. To je podle nás nespravedlivé, již splnění kvalifikačních kritérií pro start na MČR je 
důkazem dobré práce a reprezentace oblasti Praha v průběhu celého roku a jsme pro 
odměňování všech účastníků MČR. Problém v jednom závodě, i když nejdůležitějším, nemůže 
znehodnotit práci za celou sezónu. 

Chceme zavést systém hodnocení práce jednotlivých subjektů oblasti v průběhu roku podle 
kritérií vyjadřujících příspěvek k rozvoji jezdectví – počet nově složených ZZVJ, pohyb velikosti 
členské základny, účast na závodech, pořádání závodů, atd.  



Po skončení sezóny chceme pro subjekty oblasti uspořádat slavnostní akci s vyhlášením 
jezdců roku od dětí po seniory i koní roku v jednotlivých disciplínách, stejně jako jezdeckého 
klubu roku. 

9. Kandidáti: prezident ČJF – Ing. Olga Plachá, člen výkonného výboru - Ing. Eva Pařenicová 
Plně si uvědomujeme důležitost výsledků volební konference oblasti Praha pro následnou 
celostátní volební konferenci a tím další směřování ČJF. Jsme přesvědčeni, že dozrál čas na 
změnu. Nárůst členské základny i počtu koní způsobil, že ze zájmového sdružení okresního 
formátu se ČJF stala kolosem s mnohamilionovým rozpočtem a jeho řízením musí být 
pověřen kvalifikovaný a zkušený manažer. Proto má naši plnou podporu kandidatura 
Ing. Olgy Plaché, úspěšné manažerky, majitelky koně roku 2014 CALERI II a širokou jezdeckou 
veřejností uznávané osobnosti. Jako zástupce oblasti Praha ve výkonném výboru ČJF 
s ohledem na zásadní význam práce v ekonomické oblasti a financování jezdeckého sportu 
navrhujeme Ing. Evu Pařenicovou, ekonoma a daňového poradce s dvacetiletou praxí 
v oboru. 

Delegáti volební konference oblasti Praha tedy budou rozhodovat i o budoucnosti celé ČJF – 
zda ji spojit se skutečnými odborníky a osobnostmi, nebo s lidmi, pro které je vrcholnou 
ekonomickou úvahou navýšení členských příspěvků na pětinásobek bez nabídky zlepšení 
služeb nebo finanční úlevy v jiné oblasti. 
 

 


